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ROMANIA 
CONSILIUL  JUDEŢEAN  CĂLĂRAŞI 
Nr. 13158/17.09.2015 
 
 
 

PROCES VERBAL, 
încheiat astăzi 17 Septembrie 2015,  în şedinţa extraordinară 

a Consiliului Judeţean Călăraşi, convocată prin Dispoziţia 
Preşedintelui, nr. 507/15.09.2015 

 
 

 
         Lucrările şedinţei sunt deschise de domnul Filipescu Răducu George, Preşedinte  al  Consiliului   
Judeţean  Călăraşi,  care  arată :  
        În  conformitate  cu  prevederile  art. 106  din  Legea   administraţiei   publice  locale  nr. 
215/2001,  republicată,  pentru  astăzi  a  fost  convocat  Consiliul   Judeţean  în   şedinţă  
extraordinară. 
         La  lucrările  şedinţei  au  participat 29 din  31  de  consilieri judeţeni în  funcţie, fiind absenţi 
motivat: Manea Ionel şi Ghiveciu Camelia. 
         Şedinţa este statutară.                                
         Ca  invitaţi  participă: 
- domnul Stan Ion – director Camera Agricolă Călăraşi; 
- doamna Iorgu Ioana – reprezentant ECOAQUA SA; 
- domnul Neacșu Constantin – director comercial ECOAQUA SA; 
- domnul Pandea Nicolae – primar com. Ștefan cel Mare; 
- domnul Constantinescu Leontin – director CAMS Călărași; 
-  directori  din  aparatul   de  specialitate  al  Consiliului  Judeţean  Călăraşi;                               
-  reprezentanţi  ai  mass – media.  

Domnul Filipescu Răducu George:  
Bună  ziua dragi colegi, suntem prezenţi 29 din 31 de consilieri în funcţie. Din punct de vedere 

al regulamentului şedinţa este statutară. Declar deschise lucrările şedinţei noastre de astăzi.  
Domnul Dragu Nicolae: 
Domnule președinte, v-aș ruga ca înainte de a da curs ordinii de zi, să ținem un moment de 

reculegere pentru domnul Vadim Tudor. A fost un mare poet al națiunii noastre. 
Domnul Filipescu Răducu George:  
Are dreptate domnul consilier, a fost un om politic și un om de cultură cu o mare consistență. 

(Domnii consilieri țin un moment de reculegere) 
Domnul Filipescu Răducu George:  
Mulțumesc, să continuăm. La mape aveţi procesul  verbal al şedinţei ordinare din data de 

31.08.2015. Dacă nu aveţi amendamente sau observaţii, supun la vot procesul verbal. 
În unanimitate aprobat. 
Domnul Filipescu Răducu George:  
Dați-mi voie vă rog să fac un amendament la ordinea de zi și anume: să mai adăugăm un 

proiect de hotărâre privind aprobarea unei licențe de transport, acesta fiind punctul nr. 4 pe ordinea de 
zi. 

Supun la vot acest amendament. 
În unanimitate aprobat. 
Ordinea de zi cu amendamentul mai sus aprobat este următoarea: 
1. Proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului propriu al judeţului Călăraşi pe anul 2015 
2. Proiect de hotărâre privind aprobarea unui ajutor din fondul de rezervă bugetară prevăzut în 

bugetul propriu al Judeţului Călăraşi pe anul 2015 
3. Proiect de hotărâre privind emiterea unor licenţe de traseu Societăţii DINAMIC JOB S.R.L. 

în vederea efectuării transportului public judeţean de persoane prin curse regulate speciale 
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4. Proiect de hotărâre privind emiterea unor licenţe de traseu Societăţii NELIA BANCU S.R.L. 
în vederea efectuării transportului public judeţean de persoane prin curse regulate special 

Supun la vot noua ordine de zi. 
În unanimitate aprobată. 
De asemenea, propun să dau citire numai titlului proiectelor de hotărâri, deoarece 

dumneavoastră le-ați studiat deja în ședințele de comisii, iar acolo unde sunt amendamente sau 
solicitări, le vom discuta și apoi le vom supune la vot. 

Supun la vot această propunere. 
În unanimitate aprobată. 
Proiect de hotărâre nr. 1 privind rectificarea bugetului propriu al judeţului Călăraşi pe anul 

2015 
La acest proiect de hotărâre, domnul consilier Vîrtejanu Liviu a formulat următorul 

amendament în ședința de comisie: din suma de 2.082.000 lei să se aloce bani doar pentru școli și 
grădinițe, insistând ca suma alocată pentru RMN să nu fie scoasă din lista de investiții. Eu vreau să vă 
justific de ce această sumă am scos-o. Știți foarte bine ca acest RMN a fost pus pe listă ani și ani de 
zile. Aveam o cofinanțare de 10%, adică 700.000 lei, acesta costând undeva la 7.000.000 lei. 
Ministerul Sănătății nu a alocat cele 90% pentru procurarea acestui RMN. Pe Programul Operațional 
Regional Axa 8, apare posibilitatea ca noi să aplicăm și să cumpărăm acest RMN cu o cofinanțare de 
numai 2%. Deci, în situația în care vom obține avizul acestui proiect, noi vom scoate din bugetul 
consiliului județean 140.000 lei iar diferența va fi din surse europene. Aceasta este una din variante. 

A doua variantă este să achiziționăm acest RMN pe Programul național de dotare al unităților 
de primiri urgențe, un program coordonat de Raed Arafat. Deci avem posibilitatea ca pe fonduri 
europene sau pe fonduri naționale să procurăm acest RMN și nu să-l cumpărăm pe fonduri proprii 
efortul fiind foarte mare. Noi am investit și vom investi foarte mulți bani în Spitalul Județean, plus că 
avem o investiție unde va fi o coparticipare destul de consistentă pentru consolidarea Corpurilor 
F,G,H. Noi am vrea s-o preia CNI-ul dar nu stiu dacă vom reuși. Suma se ridică undeva la 10.000.000 
lei. Dacă acolo va fi o cofinanțare de 20%-30% deja noi trebuie să îndreptăm către consolidarea 
Corpurilor F,G,H, o sumă substanțială. Acum știm cu toții că noi nu vom avea niciodată posibilitatea 
de a cumpăra acest RMN din surse proprii.  

Acesta este răspunsul meu la amendamentul pe care l-a formulat domnul consilier Vîrtejanu 
Liviu. 

Domnul Vîrtejanu Liviu: 
Eu îmi mențin părerea ca acest RMN să ramână, fiindcă în Axa Prioritară 8 există o activitate 

care va fi finanțată și spune așa:”construirea, reabilitarea, modernizarea, dotarea centrelor de 
intervenție integrate”. Nu avem garanția că vom fi selectați la momentul respectiv. Eu când am pus 
problema în comisie, am întrebat dacă nouă ne trebuie acest RMN sau nu, este o urgență pentru noi 
sau nu. Am văzut și lista asta care s-a făcut pentru repartizarea banilor din rezerva bugetară și am zis 
că dacă ea este o urgență, noi discutând-o de vreo 3 ani tot sperând ca ministerul să ne ajute. Toți din 
comisie au fost de acord că este necesar ca să nu se mai plimbe lumea la București sau acolo unde 
se fac RMN-urile astea. Eu nici nu-mi dau seama care este urgența acestui RMN în Călărași dar am 
ajuns la concluzia ca acești 700.000 lei să-i menținem, să fim de acord cu repartizarea banilor numai 
pentru școli și grădinițe pentru că sunt două probleme cu care văd că națiunea se confruntă, 
învățământul și sănătatea.  

Dumneavoastră ați menționat că am investit bani mulți la spital. Dacă am putea să facem doar 
pe bani europeni ar fi foarte bine, dar dacă nu prindem acest lucru? Acum, suntem în situația în care 
putem renunța la anumite lucruri, cum este spre exemplu TVA-ul la o lucrare, sau lucrarea de la 
Crivăț, sau lucrarea de la Șoldanu, sau drumurile astea apărute peste noapte. Acestea se pot suporta 
din bugetul local și alte surse. Unele dintre lucruri parcă au iz electoral, ca să spun așa. Sigur, s-au 
dat bani pentru toți cei care au proiecte.   

Domnul Filipescu Răducu George:  
Domnule consilier, v-ați băgat într-o zonă relativ periculoasă. Deviind puțin de la subiect, v-aș 

pune următoarea întrebare: de ce s-au semnat Programele PNDL la Prefectură? Ce are prefectul în 
toată afacerea asta? 

Domnul Vîrtejanu Liviu: 
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Așa o fi metodologia, nu știu. Eu am avut discuția asta și am și răspuns, este reprezentantul 
Guvernului în teritoriu și trebuie să știe ce se face, unde se face ș.a.m.d. 

Domnul Filipescu Răducu George:  
Dar la Gorj de ce s-au semnat la consiliul județean? 
Domnul Vîrtejanu Liviu: 
Nu știu eu ce-i cu Gorjul și nici nu mă interesează.  
Domnul Filipescu Răducu George:  
Care este normativul care spune unii acolo, alții acolo? Unde este președinte de consiliu 

județean psd-ist se semnează la consiliul județean și unde este prefect psd-ist se semnează la 
prefectură. Acesta este iz politic domnule consilier, dar nu acesta este subiectul nostru de astăzi. 

Vreau să vă spun cu siguranță că acest RMN până la sfârșitul acestui an, nu se va cumpăra. 
În mod cert, nu vom primi niciun ban  de la minister pentru acest RMN. Eu zic să nu ținem banii blocați 
acolo în loc să astupăm niște necesități de care au nevoie primăriile. Astea sunt niște ambiții politice.  

RMN-ul la ora actuală nu reprezintă o urgență pentru județul Călărași; este necesar dar nu 
este o urgență. Urgența mare pentru Călărași este reabilitarea spitalului, refacerea Corpurilor F,G,H, 
reabilitarea zonelor de rezidențiat din spital. Avem computer tomograf care-și face treaba, care 
acoperă mare parte din necesități. RMN-ul putem să așteptăm să-l luăm pe fonduri europene. Dacă 
noi punem câte 700.000 lei în fiecare an pentru RMN, îl vom lua în 10 ani.   

Domnul Vîrtejanu Liviu: 
 Eu chiar am crezut că este o urgență.  

Domnul Filipescu Răducu George:  
 Acestea fiind spuse, supun la vot amendamentul formulat de domnul consilier Vîrtejanu Liviu, 
acela ca RMN-ul să rămână pe poziție. 
 Amendamentul a fost respins cu 18 voturi ”contra”: Barbu Valentin, Craiu Jolan, Dinulescu 
Marian, Enciu Niculae, Filipescu Răducu George, Marin Valentin, Prică Ruxandra, Rădulescu Gabriel, 
Rogoz Nicolae, Magearu Anton, Alecu Gheorghe, Petcu Victor, Mandache Gheorghe, Popa Marian, 
Mușat Emil, Ana Titu, Pascu Violeta, Magearu Anton; 1 ”abținere” Georgescu Bogdan George și 10 
voturi ”pentru”: Enciu Eugen, Pandea Ciprian, Samoilă Ion, Sbârcea Marius, Ștefan Ion, Vîrtejanu 
Liviu, Vrăjitoru Sorinel, Gruiță Darie, Dragu Nicolae, Pavalașc Claudia. 
 Supun la vot proiectul de hotărâre în ansamblul său. 
 Proiectul de hotărâre a fost aprobat cu 19 voturi ”pentru” și 10 voturi ”contra”: Enciu Eugen, 
Pandea Ciprian, Samoilă Ion, Sbârcea Marius, Ștefan Ion, Vîrtejanu Liviu, Vrăjitoru Sorinel, Gruiță 
Darie, Dragu Nicolae, Pavalașc Claudia. 

Proiect de hotărâre nr. 2 privind aprobarea unui ajutor din fondul de rezervă bugetară 
prevăzut în bugetul propriu al Judeţului Călăraşi pe anul 2015 

La acest proiect de hotărâre există acea listă la care făcea referire domnul consilier Vîrtejanu 
Liviu, dar mai sunt două amendamente formulate în ședința de comisie de domnul consilier Pandea 
Ciprian: alocarea sumei de 800.000 lei pentru comuna Ștefan cel Mare și alocarea sumei de 47.616 
lei pentru comuna Dragoș Vodă.  

Eu am încercat împreună cu executivul să găsim o soluție. Vom acoperi suma de la Dragoș 
Vodă adică 47.616 lei și vom aloca către Ștefan cel Mare suma de 127.000 lei, încercând ca la 
rectificarea din luna octombrie să completăm restul până la 800.000 lei. Nu promit că atunci vom avea 
să dăm întreaga sumă, știm foarte bine care este situația și vreau să fiu corect față de domnul primar, 
dar repet, încercăm să acoperim întreaga sumă în luna octombrie.  

Domnul Samoilă Ion: 
Ieri în ședința de comisie am întrebat dacă nu sunt cereri adresate și de alte primării. Mi s-a 

spus că acestea sunt toate, cele din lista amintită de domnul consilier Vîrtejanu Liviu. Am în față 
cererea primăriei Fundeni, care este din luna iulie, prin care a cerut o cofinanțare și văd că nu a fost 
prinsă. 

Domnul Filipescu Răducu George:  
Am constatat că nu este o urgență, o să fie prins în luna octombrie.  
Domnul Samoilă Ion: 
Domnule președinte, dacă RMN-ul nu este o urgență, eu mă îndoiesc că, Căminul cultural de 

la Vâlcelele este o urgență.  
Domnul Filipescu Răducu George:  
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Îi cade acoperișul, este o urgență. 
Supun la vot amendamentul formulat de domnul consilier Samoilă Ion, acela de a dirija sume 

către Fundeni. 
Amendamentul a fost respins cu 18 voturi ”contra”: Barbu Valentin, Craiu Jolan, Dinulescu 

Marian, Enciu Niculae, Filipescu Răducu George, Marin Valentin, Prică Ruxandra, Rădulescu Gabriel, 
Rogoz Nicolae, Magearu Anton, Alecu Gheorghe, Petcu Victor, Mandache Gheorghe, Popa Marian, 
Mușat Emil, Ana Titu, Pascu Violeta, Magearu Anton;  2 ”abțineri”: Georgescu Bogdan George, Dragu 
Nicolae și 9 voturi ”pentru”: Enciu Eugen, Pandea Ciprian, Samoilă Ion, Sbârcea Marius, Ștefan Ion, 
Vîrtejanu Liviu, Vrăjitoru Sorinel, Gruiță Darie, Pavalașc Claudia. 

Supun la vot amendamentul formulat de domnul consilier Pandea Ciprian, acela de a aloca, în 
limita bugetului, suma de 127.000 lei către Ștefan cel Mare și suma de 47.616 lei către Dragoș Vodă. 

Amendamentul a fost aprobat cu 27 voturi ”pentru” și 2 ”abțineri”: Georgescu Bogdan George 
și Dragu Nicolae. 

Domnul Vîrtejanu Liviu: 
În ședința de comisie, eu am formulat un amendament vizavi de această listă și anume: să se 

aloce bani numai pentru școli și grădinițe.  
Domnul Filipescu Răducu George:  
Supun la vot amendamentul formulat de domnul consilier Vîrtejanu Liviu, acela de a aloca 

sume numai pentru școli și grădinițe. 
Amendamentul a fost respins cu 18 voturi ”contra”:  Barbu Valentin, Craiu Jolan, Dinulescu 

Marian, Enciu Niculae, Filipescu Răducu George, Marin Valentin, Prică Ruxandra, Rădulescu Gabriel, 
Rogoz Nicolae, Magearu Anton, Alecu Gheorghe, Petcu Victor, Mandache Gheorghe, Popa Marian, 
Mușat Emil, Ana Titu, Pascu Violeta, Magearu Anton și 11 voturi ”pentru”: Enciu Eugen, Pandea 
Ciprian, Samoilă Ion, Sbârcea Marius, Ștefan Ion, Vîrtejanu Liviu, Vrăjitoru Sorinel, Gruiță Darie, 
Pavalașc Claudia, Dragu Nicolae, Georgescu Bogdan George. 

Supun la vot proiectul de hotărâre cu amendamentul aprobat mai sus. 
Proiectul de hotărâre a fost aprobat cu 22 voturi ”pentru”, 2 ”abțineri”: Georgescu Bogdan 

George, Enciu Eugen și 5 voturi ”contra”: Samoilă Ion, Vîrtejanu Liviu, Ștefan Ion, Pavalașc Claudia, 
Dragu Nicolae. 

Proiect de hotărâre nr. 3 privind emiterea unor licenţe de traseu Societăţii DINAMIC JOB 
S.R.L. în vederea efectuării transportului public judeţean de persoane prin curse regulate special 

Nu sunt amendamente. 
Supun la vot proiectul de hotărâre în ansamblul său. 
În unanimitate aprobat. 
Proiect de hotărâre nr. 4 privind emiterea unor licenţe de traseu Societăţii NELIA BANCU 

S.R.L. în vederea efectuării transportului public judeţean de persoane prin curse regulate special 
Nu sunt amendamente. 
Supun la vot proiectul de hotărâre în ansamblul său. 
În unanimitate aprobat. 
Domnul Filipescu Răducu George:  
Ordinea de zi fiind epuizată, închei lucrările ședinței noastre de astăzi și vă doresc o zi bună în 

continuare! 
 

   PREŞEDINTE,          SECRETARUL JUDEŢULUI, 
             ing. Răducu George FILIPESCU            Dumitru TUDONE 
  
 
 
 
 
 
                      

  Întocmit, 
Deliu Vetuţa  

 


